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U skladu sa clanom 188 Poslovnika Skupstine Crne Gore, ministarki prosvjete, nauke i 
inovacija Andeli Jaksic — Stojanovic, postavljam sljedece

POSLANICKO PITANJE:

Postovana ministarko Jaksic - Stojanovic,

Najavili ste daje ovo godina najveceg investicionog ciklusa kada je u pitanju obrazovanje, 
sto je Jako znacajno intajudi na umu velike infrastrukiurne probleme u obrazovnim 
ustanovama na svim nivoima. Da li nas mozete informisati staJe do sada konkretno uradeno, 
kao i kakvi su planovi za naredni period?

Obrazlozenje cu dati na sjednici SkupStine.

>•

Branka Markovic
Poslanica
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SKUPSTINA CRNE GORE 

n/r Aleksandaru Kiaricu, generalnom sekretaru

Predmet: Odgovor na poslanicko pitanje poslanice Branke Markovic

Po§tovani g-dine Kiaricu,

U prilogu Vam dostavijamo odgovor na poslanicko pitanje gospode Branke Markovic. 
poslanice.

S postovanjem,

MINISTARKA

Prof. drAndela Jaksic-Stojanovic
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Na osnovu clana 187 i 188 Poslovnika Skupstine Crne Gore, ministarki prosvjete 
nauke i inovacija, gdi. Andeli Jaksic Stojanovic, postavijam sljedece

POSLANICKO PITANJE:

Najavili ste da je ovo godina najveceg investicionog ciklusa kada je u pitanju 
obrazovanje sto je jako znacajno imajuci u vidu velike infrastrukturne probleme u 
obrazovnim ustanovama na svim nivoima, da li nas mozete informisati sta je do sada 
konkretno uradeno, kao i kakvi su pianovi za naredni period?

OBRA2LOZENJE;

Obrazlozenje cu dati na sjednici Skup§tine.

S postovanjem

Branka Markovid 

Poslanica



ODGOVOR NA POSLANICKO PITANJE:

Postovana postanice Markovic,

Kao sto smo i najavili na pocetku mandata, ova godina 6e predstavijati pocetak 
najveceg investicionog ciklusa kada je u pitanju obrazovna infrastruktura, Intenzivno 
se radi na pripremi i realizaciji velikih infrastrukturnih projekata o cemu na dnevnom 
nivou obavjestavamo crnogorsku javnost.

Ono Ito bih na samom pocetku htjela da istaknem jeste specificnost investicija u 
obrazovanju, jer se one velikim dijelom realizuju u saradnji sa medunarodnim

mnogopartnerima, pa su sredstva koja se odnose na obrazovnu infrastrukturu cesto 
veca od onih koja su definisana budzetom.

Kroz projekat sa Evropskom investicionom bankom, EIB, „Unapredenje crnogorskog 
obrazovanja" koji je vrijedan skoro 75 miliona eura, za koji je kreditor do sada 
obezbijedio 18 miiiona eura kreditnih sredstava i nekoliko grantova kao stoje grant za 
tehnieku podrsku u iznosu od blizu 4 miliona eura, grant koji su Ministarstvo prosvjete, 
nauke i inovacaija i EIB obezbijedili preko WBIF i bilateralnih donatora vrijednog 11 
miliona eura za koji je ugovor potpisan prethodnog mjeseca, preko najavijenog granta 
za podrsku procesa mapiranja od 2,6 miliona eura i granta za racunarsku opremu od 
2 miliona eura, od pocetka godine sprovedene su mnoge aktivnosti i to:

- Nabavka racunarske opreme u vrijednosti od 6,3 miliona eura za sve skole u Crnoi 
Gori.

- Nastavijeni su radovi i ubrzana dinamika na gradnji novog objekta za 0§ ..Vladimir 
Nazor“ u Podgorici ciji je zavrsetak planiran za februar 2025. godine.

- Raspisan je tender za rekonstrukciju 9 srednjih strucnih skola na teritoriji Crne Gore 
i to: JU SSS ..Berane" Berane, JU SSS ..Vukadin Vukadinovic" Berane, JU Srednja 
eiektro-ekonomska skola Bijelo Polje, JU SMS ,.Beco Basic" Plav, JU SSS Rozaje, JU 
SMS ..Danilo Kis" Budva, JU SS§ ..Cetinje" Cetinje, JU Skola za srednje i srednje 

strucno obrazovanje „Sergije Stanic". Rijec je o projektu kroz koji ce se usiovi rada u 
9 obrazovnih objekata srednjeg strucnog obrazovanja podici na jedan novi nivo. 
Procijenjena vrijednost radova je 5.95 miliona eura.

- Ministarstvo prosvjete, nauke i inovacija je zajedno sa konsultantima za tehnieku 
podrsku pripremiio i banci na saglasnost dostavilo i tendersku dokumentaeiju za 
nabavku skolskog namjestaja za potrebe svih skola i vrtica u Crnoj Gori, vrijednog 
skoro 5 miliona eura, te nas narednih dana ofiekuje raspisivanje i ovog tendera, cijom 
uspjesnom realizaeijom bi se omogucilo da isporuka namjestaja otpocne vec pocetkom 
Ijeta.

- Takode, u zavrsnoj fazi su i pripreme za tenderske procedure za nabavku usiuga 
projektovanja za rekonstrukeije i dogradnje objekata vrtica na Zabjelu i Kotoru, cime 
se stvaraju preduslovi da uz angazman buducih projektanata radovi i na ovim 
objektima zapoenu do kraja godine.



- Do kraja aprila mjeseca se ocekuje i raspisivanje tendera za odabir projektanta za 
obradu glavnog projekta za novu skolu u City Kvartu. Rijec je o projektu koji ce se 
realizovati na osnovu idejnog rjesenja sa medunarodnog arhitektonskog konkursa na 
kojem je bilo cak 116 radova, cijom izradom ce se doci na korak od realizacije mozda 
i najakutnijeg problema kada je infrastruktura u Glavnom gradu u pitanju, te se nadamo 
da do kraja ove ili najkasnije do pocetka sljedece godine mozemo imati pocetak radova 
i na ovom objektu povrsine oko 7.5 hiljada kvadrata.

- U prvoj polovini godine ocekujemo da se kroz ovaj projekat raspise i tender za 
obradivaca glavnog projekta za novu skolu na Karabuskom polju, ali i da sa kolegama 
iz Ministarstva prostonog planiranja, urbanizma i drzavne imovine raspisemo 
medunarodni konkurs za odabir idejnog rjesenja za novu gimnaziju u Podgorici

- Takode. u planovima Ministarstva je da do pocetka III kvartala ove godine bude 
raspisan tender za nabavku specificne opreme za nastavu u srednjim strucnim 
Skolama vrijednosti do 4 mifiona eura.

Iskoristila bih ovu priliku da Vas i crnogorsku javnost upoznam sa jos jednim aspektom 
ovog projekta. Naime, kako je isti dogovaran jos 2019. godine, te kako je i tada naselje 
Zabjelo prepoznato kao jedno u kojima je najneophodnija nova skola za osnovno 
obrazovanje, u skladu sa tadasnjom planskom dokumentacijom predlozena je lokacija 
u blizini pasarele u ovom naselju. Po§to se od tada puno toga promijenilo, a pomenuto 
naselje se ubrzano izgradilo, narednih dana cemo formirati meduresornu komisiju, koja 
te sagledati sve mogucnosti, te na osnovu svih parametara predloziti lokaciju koja ce 
zadovoijiti potrebe najveceg broja nasih sugradana i ziteija ovog naseija, a sve to prije 
prvog koraka, a to je eksproprijacija zemijista koja je planirana i za koju je Vlada 
obezbijedila sredstva.

CEB

Osim gore navedenog projekta sa Evropskom investicionom bankom. koji je IZ svega
navedenog mozda i najznacajniji, prije svega iz razloga sto se odnosi skoro na sve 
nivoe obrazovanja, apostrofirala bih posebnu posvecenost aktivnostima na projektu sa 
Bankom za razvoj savjeta Evrope, CEB, koji se odnosi na gradnju novih vrtica. Naime, 
ugovorsa ovom institucijom je potpisan 2019. godine i to za kreditvrijedan 10 miliona 
eura i nakon predanog rada tima Ministarstva prosvjete, nauke i inovacija i Uprave za 
kapitalne projekte u prethodnih nekoliko mjeseci konacno su sprovedene konkretne 
aktivnosti na ovom planu tako da su;

- Raspisani tended i nalaze se u zavrsnoj fazi za odabir obradivaca glavnih projekta za 
projekte novih vrtica u Beranama i City Kvartu, nakon cije izrade bi se radovi 
objektima za najmlade mogli ocekivati do kraja godine.

- U zavrsnoj fazi je uskladivanje i revizija projekata za vrtice u Baru i Ulcinju. Na nizu 
sastanaka po pitanju ova dva objekta insistirali smo na neophodnosti §to skorijeg 
pocetka izgradnje, ali i ekonomicnosti i racionalnosti u pristupu. Na osnovu posljednjeg 
dogovora uvjerena sam da cemo do kraja ovog mjeseca crnogorsku javnost obavijestiti 
da je raspisan tender za izbor izvodaca radova za vrtic u Baru, kao i za vrtic u Ulcinju.

- Takode, plan je da do kraja ovog kvartala u saradnji sa kolegama iz Ministarstva 
prostonog planiranja, urbanizma i drzavne imovine pokrenemo i proceduru za

na ovim



raspisivanje medunarodnih konkursa za odabir idejnog rjesenja za vrtice na Zlatici, 
Starom Aerodromu, Bloku 35 i 36, Bijelom Polju i Plavu.

Angazovanjem na ubrzavanju ovog projekta, stvorene su mogucnosti da odmah po 
okoncanju gore navedenih procedura Ministarstvo prosvjete, nauke i inovacija u 
saradnji sa Ministarstvom finansija otpocne pregovore o dodatnim sredstvima za 
finansiranje ovog projekta sa CEB bankom.

KFW kredit

Objekti obrazovanja su i najveci korisnici programa „Unapredenje energetske 
efikasnosti u Javnim zgradama”, koji sprovode kolege iz Ministarstva energetike u 
saradnji sa Njemackom razvojnom bankom KFW,

Kroz predmetni projekat prethodnih dana su zavrseni radovi na rekonstrukciji objekata 
JU OS "Njegos” u Kotoru, JU Gimnazije “25 maj” u Tuzima i JU "Ekonomsko 
UgostiteIJska skola” u Niksicu. Ukupna vrijednost zavrsenih radova je 5.8 miliona eura.

Takode prethodne nedjelje je zapoceta druga faza tenderskog postupka 
izvodaca za novi set skola i to njih 7: JU OS „Vladisav Ribnikar“ Bijelo Polje, JU 0§ 
..Risto Ratkovic" Bijelo Polje, JU 0§ „Vuk Karadzic" Berane, JU Gimnazija i JU SLS 
„Petar Lubarda" Cetinje, JU 0§ „Lov6enski partizanski odred“ Cetinje, JU 0§ 
..Jugoslavija Bar i JU 0§ „Srbija'‘ Bar. Nakon okoncanja tenderske procedure 
visemilionski vrijedne radove, odekujemo pocetak radova vec samim krajem skolske 
godine.

za izbor

za ove

EBRD

U prvoj polovini godine se ocekuje i stvaranje usiova za potpisivanje kredita za projekat 
energetske efikasnosti sa EBRD bankom za projekat energetske efikasnosti u 
skolama. Vrijednost projekta je 25 000 000 eura od cega je 5 000 000 eura granta, 
cime ce se stvoriti preduslovi da vec od 2025. godine zapocne projekat koji ce 
znacajno unaprijediti, kako energetsku efikasnost, tako i sveukupno stanje vise 
desetina obrazovnih objekata u Crnoj Gori.

Ostali projekti iz kapitalnog budzeta

Osim projekata finansiranih kroz aranzmane sa medunarodnim partnerima, u 
prethodna tri mjeseca su ucinjene mnoge aktivnosti na realizaciji i ostalih projekata iz 
kapitalnog budzeta za 2023. godinu, te su do sada;

- Nastavijeni su radovi na gradnji nove skole i vrtica u Radovicima u Tivtu. vrijednosti 
oko 5 miliona eura, cime ce se do pocetka skolske 2025/2026. godine dobiti 
objekti koji 6e rasteretiti skolsku infrastrukturu u ovom gradu.

- Zapoceti su radovi na izgradnji sportske sale u JU OS „Mrkojevlci“ Pecurice u Baru.

-U toku prethodne nedjelje je raspisan tender za odabir izvodaca radova na izgradnji 
objekta fiskuiturne sale Fakulteta za sport i fizicko vaspitanje u Nik§icu, Takode. 
raspisan je tender za izbor izvodaca na objektima sportske sale 3 srednje strucne 
skole u Podgorici, dok nas narednih nekoliko dana u zavisnosti od dinamike kolega u 
Upravi za kapitalne projekte ocekuje raspisivanje tendera za izbor izvodaca radova na

savremeni



izgradnji nove skole u Lastvi 
Niksic.

u Tivtu i rekonstrukciju objekta u Crkvicama Opstina

- Do kraja ovog kvartala nas ocekuje zapocinjanje tenderskih procedura 
projekata i to: tenders za odabir izvodaca radova na objektima nove sportske sale u 
Andrijevici, izgradnja novog vrtica u Niksicu, rekonstrukcija krova centralnog vrtica u 
Baru. uredenje dvorista SE$ ,.Mirko Vesovic" u Podgorici, uspostavijanje sistema 
gnjanja u 6 vaspitno-obrazovnih institucija, te nekoliko tenders za odabir projektanata 
I to za dogradnju vrtica u Donjoj Gorici, dogradnju JU 0§ „Sutjeska“ i dogradnju JU 0§ 
..Vlado Milic“ u Podgorici.

na nizu

Takode. bitno je napomenuti da ]e prethodnog mjeseca raspisan i konkurs za duqo 
ocekivano idejno rjesenje za aneks objekta JU OS .,Oktoih“ na Zabjelu, nakon koga ce
se anahzirati modeli koji najbrze mogu dovesti do pocetka radova na pomenutim 
objektima.

Tekuci budzet

Osim gore navedenih investicija, budzet Ministarstva prosvjete, nauke i inovacija 
namjenjen je odrzavanju i unapredenju skolske infrastrukture za 2024. godinu na nivou 
od oko 4 miliona eura. S tim u vezi u toku je izrada vise desetina projekata. dok su u 
prethodna tri mjeseca raspisani tenderi ili izabrani izvodaci radova na sledecim 
objektima:

1. JU 0§ Trpezi Petnjica, radovi na uspostavijanju sistema grijanja, procijenjene 
vrijednosti 80.000 eura;
2. JU OS “Vuk Karadzic" Berane, f ' 
procijenjena vrijednost radova 40.000 eura

3. JPU "Dragan Kovacevic” Nik§ic, vaspitna jedinica ..Radost” 
grijanja, procijenjena vrijednost 80.000 eura;
4. JU 0§ ..Oktoih ..Podgorica, adaptaacija dijela objekta. procijenjena vrijednost 
130.000 eura:

5. JPU “Dragan Kovacevic” Niksic, vaspitna jedinica ..Sunce”, rekonstrukcija krova, 
procijenjena vrijednost 130.000 eura;
6. JU 0§ “Blazo Mrakovic” Danilovgrad, rekonstrukcija krova, procijenjena vrijednost 
85.000 eura;

7. JU 0§ “Orijenski bataljon” Herceg Novi, adaptacija krova, procijenjena vrijednost 
175.000 eura;

8. JU 0§ "Jovan Tomasevic" Bar, adaptacija objekta, procijenjena vrijednost 300.000 
eura;
9. JU OS “Drago Milovic” Tivat (sufinansiranje sa opstinom Tivat, po memorandumu). 
procijenjena vrijednost 600.000 eura

10. JPU Bambi” Tivat (sufinansiranje sa opstinom Tivat), prilagodavanje objekta 
trznog centra na Seljanovu za potrebe vrtica, procijenjena vrijednost 500.000
11. JU MS “Dara Cokorilo’’ Nik§ic, u toku radovi na adaptaciji krova, vrijednost radova 
93.000 eura;

PO Dolac, uspostavijanje sistema grijanja.

uspostavijanje sistema

eura ;



12- JU SS§ “Ivan Uskokovic” Podgorica 
grijanja, vrijednost radova 175.000 eura;

13. JPU "Zagorka Ivanovic" Cetinje - adaptacija kotlarnice i rekonstrukcija krova 
procijenjena vrijednost radova je 120.000 eura.

u toku radovi na uspostavijanju sistema

Narednih dana ce biti raspisani tended u sledecim vaspitno-obrazovnim 
(krovovi, fasade, toaleti, grijanje...):
1. JU OS “Mirko Srzentic” Budva

2. JPU “Nasa Radost” Herceg Novi, PO Bijela
3. JU OS Balotide" Rozaje

4. JU “Vasa Pavic” u Podgorici

ustanovama

Saradnja sa ostalim partnerima

U odgovoru na ovo pitanje moram istaci da osim drzavnog budzeta i podrske 
medunarodnih kreditora veliku podrsku, u razvoju skolske infrastrukture imamo i od 
niza lokalnih samouprava, od kojih bi ovom prilikom izdvojiia Bar, Tivat, Cetinje i Niksic, 
koji su agilnoscu, kako u pripremi budzeta za 2024. godinu, tako i u implementacijl 
projekata, kao i novcanom participacijama pri sufinansiranju projekata doprinijeli da 
se osim prethodno navedenih projekata stvore preduslovi za realizaciju jos niza 
projekata u pomenutim opstinama u nastavku godine.

Kada govorimo o pomoci sistemu obrazovanja i obrazovnoj infrastrukturi, mnogi su 
primjeri drustveno odgovornih kompanija, kao i medunarodnih partnera i udruzenja iz 
dijaspore, koji svojim donacijama pomazu obrazovni sistem, ali i na ovom mjestu 
moram pomenuti donatorski program koji se realizuje sa Ambasadom SAD u 
Podgorici, koja u saradnji sa Kancelarijom za odbrambenu saradnju je u prethodnom 
periodu obezbijedila visemilionska sredstva za adaptaciju skolskih objekata, prije 
svega na sjeveru Crne Gore. Do sada je rekonstruisano vise od 15 skolskih objekata. 
Trenutno su odobrene donacije za 7 skolskih objekata, na kojima su radovi poceli ili 
pocinju u narednim danima. Takode, je u toku procedure odorbravanja donacije za jos 
6 skolskih objekata. Ova donacija je posebno vazna zato sto se kroz nju adaptiraju 
objekti u manje razvijenim ruralnim podrucjima.

Na osnovu svega navedenog vjerujem da ste svjesni da je veliki dio posla uraden 
pocetku mandate, ali nas ogroman posao i ceka, tako da je bitno napomenuti i projekat 
Funkcionalna analiza obrazovne infrastructure sa preporukama za unapredenje” sa 

ciljem poboijsanja kvaliteta svih nivoa obrazovanja kroz jadanje institucionalnog 
kapaciteta za realizaciju i upravijanje skolskom infrastrukturom. Projekat realizuje 
Ministastarstvo prosvjete, nauke i inovacija u saradnji sa UNOPS-om. U cilju realizacije 
ovog ugovore Ministarstvo je krajem 2023.godine prenijelo 300 000 eura za pocetak 
realizacije ovog projekta. Timovi inzenjera koje je angazovao UNOPS su obisli preko 
40 skola u cilju sagledavanja stanja infrastrukture sa davanjem preporuka o stanju 
skolskih objekata. Trenutno se vrse pripreme za drugu fazu koja ce podrazumijevati 
analizu svih preko 600 objekata obrazovanja po uspostavijenoj metodologiji i 
pripremljenim alatima. O bitnosti ovog projekta govori i cinjenica da je Evropska

na



investiciona banka prepoznala vaznost projekta i za isti obezbijedila grant u iznosu od 
2.6 miliona eura. Svjesni smo da ce realizacija ovog projekta osim funkcionalne anaiize 
koja ce pokazati pnoritetne dijelove drzave u kojima su potrebni novi objekti 
obrazovanja na svim nivoima. Ministarstvo prosvjete, nauke i inovacija ce dobiti alat 
za pracenje infrastrukturnih problema u objektima u realnom vremenu, sto ce svakako 
stvoriti i dodatnu potrebu za ulaganjima.

Na samom kraju vjerujem da su svi poslanici uvjereni u odiucnost Vlade i Ministarstva 
prosvjete, nauke i inovacija da se mandat ove Vlade upamti po unapredenju usiova u 
objektima obrazovanja, Posebno nas raduje cinjenica da su i Viada Crne Gore, ali i 
nasi medunarodni partner! prepoznali obrazovanje kao prioritet crnogorskog drustva, 
tako da je sada vec izvjesno da ulaganje u obrazovnu infrastrukturu tek slijedi.

S postovanjem,
MiNISTARKA PROSVJETE NAUKE I INOVACIJA 

Prof, dr Andela Jaksid-Stojanovic


